
Herlev
Kommune

Kildegårdskolen
Telefon

44 52 55 50
44 52 56 00

Kildegårdskolens - Skolebestyrelsesmøde

Mødeindkaldelse Dato: 26. september Tid: 17:00-20:00

Mødested, afd. Øst

Forplejning Janne

Skolebestyrelsens
medlemmer:

Marie Topp, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Janne Petersson,
Niels Egebjerg, Maria Jakobsen, Pia Larsen, Rune Barslund, Ardi Shaqiri, Yosef Ali Nasser

Kommunalbestyrelsens
repræsentant

Hanne Bjørn

Tilstede

Afbud Rune, Maria, Knud

Ikke meldt afbud

Referent Jonas Skjødt/Persheng Jamour

Ordstyrer Maria

Indbudte

Dagsorden

1. Kl. 17:15 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer 2

2. Kl. 17.20 Aftale om video efter mødet + hvem der opsummere aktioner 2

3. Kl. 17:20 Sang 2

4. Kl. 17:25 Meddelelser 2

5. Kl. 18:00 Rettighedsrådet 2

6. Kl. 18:10 Opsamling på bestyrelsesseminar 3

7. Kl. 18:25 Opsamling på fælles temamøde om Trivsel (Sammen om skolen) 3

8. Kl. 18:40 Videre arbejde med princip for faglig og social udvikling og dannelse (faciliteres) 3

9. Kl. 19:45 Indkomne forslag 4

10. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen 4

11. Næste møde d. 22. okt. 4

12. Evt. 4

1



1. Kl. 17:15 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af
mødeleder og ordstyrer

Referatet er godkendt

2. Kl. 17.20 Aftale om video efter mødet + hvem der opsummere aktioner
Janne og Camilla laver video

3. Kl. 17:20 Sang
Sang: Sensommervisen

4. Kl. 17:25 Meddelelser

Elevråd

Ardi er valgt som formand for elevrådet på Øst.

Yosef er valgt som formand for elevrådet i udskolingen.

Medarbejderrepræsentanter

Forældremøderne i udskolingen er gået godt. Vi startede op med at have fællesmøder i fællesrummet på alle årgange.
Vi havde flere fagpersoner med til møderne, hvor der blev talt om forskellige indsatser. Derefter gik hver klasse for sig
selv.

Prøvehandling i en 8. klasse: Eleverne afleverer deres mobiler og computer om morgenen. De får kun udleveret deres
computer, når den skal bruges. Når der ikke er vikar, så fungerer det.

Ledelse

Der bliver afsat 800.000 til en pumptrackbane og nogle streetaktiviteter på Vest . Der bliver også kigget på front
facaden på Vest. Projektet starter i 2025. Vi vil gerne inddrage eleverne.

Der bliver afsat økonomi til at køre Co-teaching og morgenmad til udskoling og mellemtrinnet. Mellemtrinnet bliver
igangsat næste år.

Bestyrelsesformand

Det er vores indtryk, at det er gået godt med forældremøderne.

Der er et ønske om at afholde et samlet forældremøde på årgangen, ligesom 4 årgang og udskoling.

Vest ser meget pænere ud og det var godt at se det. Vi er også spændte på, hvor mange der møder op til
forældrearbejdsdagen.

Skoleråd

Se nedenfor

Sammen om Skolen

Se nedenfor
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Andet

5. Kl. 18:00 Rettighedsrådet

Ansvarlig:

Baggrund: Da KGS er en rettighedsskole ønsker vi at været tæt på arbejdet i rettighedsrådet.

Formål:

Møde de to nye repræsentanter fra Rettighedsrådet.

Bilag:

Referat:

Der er afholdt et møde, hvor der blev snakket om, hvorfor vi er med i rettighedsrådet. Der blev også talt om, hvad
vores opgave var. Vi er ikke mange i Rettighedsrådet, derfor skal vi arbejde på at der kommer flere i rådet.

Vi lavede nogle tegninger for at finde frem til et logo for Rettighedsrådet. Vi overvejer, om det skal bruges som
skolelogo.

6. Kl. 18:10 Opsamling på bestyrelsesseminar

Ansvarlig: Camilla og Marie

Baggrund:

D. 26. august blev der afholdt et fælles seminar for forældrerepræsentanter i skolebestyrelserne i Herlev Kommune.
Der var oplæg fra Skole og forældre om skolebestyrelsernes rolle og potentialet i at arbejde sammen. Det blev på
seminaret aftalt, at der oprettes en fælles Aula-gruppe for forældrerepræsentanter i bestyrelserne på tværs af Herlev
kommunes skoler, så det er lettere at tale/skrive sammen på tværs af skolerne.

Formål:
Skolebestyrelsen orienteres om indholdet for dagen og drøfter hvilke handlinger seminaret giver anledning til i det
videre arbejde i Kildegårdskolens bestyrelser samt på tværs.

Referat:

● En god aften
● God engagement
● Et oplæg om forældrenes rolle, derefter gode gruppedrøftelser
● Der bliver oprettet en aula-gruppe på tværs af skolerne i Herlev. Det er vigtigt ift. kommunikationen og at

være opdateret sammen.
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7. Kl. 18:25 Opsamling på fælles temamøde om Trivsel (Sammen om skolen)

Ansvarlig: Marie og Jonas

Baggrund:
Sammen om Skolen afholdt et temamøde om trivsel og dannelse i folkeskolen den 3. september i Herlev
Medborgerhus. Der var to oplæg om trivsel og dannelse fra henholdsvis formanden for Trivselskommissionen, Rasmus
Meyer og direktør for LIFE-fonden Stefan Hermann. Udover skolernes lærere og pædagoger, var
forældrerepræsentanter for folkeskolerne, Børne- og Uddannelsesudvalget, fælleselevrådet og relevante
medarbejdere i forvaltningen også inviteret til at deltage.

Formål:
Skolebestyrelsen orienteres om indholdet for dagen og drøfter hvilke handlinger mødet giver anledning til i det videre
arbejde i Kildegårdskolens bestyrelse samt på tværs.

Referat:

● Meget godt møde
● Vigtige stemmer og vigtig dagsorden
● Punkter som opdragelse, trivsel og dannelse var hovedpunkterne

8. Kl. 18:40 Videre arbejde med princip for faglig og social udvikling og
dannelse (faciliteres)

Ansvarlig: Marie, Camilla og Janne

Baggrund:

På sidste bestyrelsesmøde blev der præsenteret et forslag til, at vi med udarbejdelsen af princip for skolens arbejde
med elevernes faglige og social udvikling og dannelse kan etablere et paraply-princip, som konkretiserer skolens
værdier: Et godt sted at være og et godt sted at lære

Princip for faglig og social udvikling skal bidrage til at sætte retning for skolens arbejde med at udvikle
klassefællesskaberne som helhed under hensyn til den enkelte elev, dvs. ved at skabe et læringsmiljø, der understøtter
og motiverer alle til at få mest muligt ud af deres skolegang.

Princippet skal ses i sammenhæng med Kildegårdskolens værdier og skolecharter (værdiregelsæt) samt trivselsstrategi
(antimobbestrategi) - tilsammen udgør det fundamentet for skolens arbejde og det ansvar alle omkring den daglige
skolegang har.

Formål:

Skolebestyrelsen

- Drøfter i grupper hvilke ting, der er væsentlige at adressere i princippet
- Drøfter, hvilken proces der skal være med ledelse, medarbejdere, elever og evt. forældre i forhold til at få

input til og ejerskab for indholdet.

Referat:
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- Input fra drøftelserne tages med i det videre arbejde med princippet.
- På næste møde vender arbejdsgruppen tilbage med udkast til, hvordan vi inddrager medarbejdere, ledelse,

elever, forældre mv.

9. Kl. 19:45 Indkomne forslag

Følgende forslag er modtaget:
At skolebestyrelsen drøfter og handler på udfordringer med uhensigtsmæssig brug af skærme i undervisning, SFO og
klub.
Forældrehenvendelser drejer sig om følgende:

- Brug af skærm/filmvisning i USU, til spisning i spisepauser, til frugt i SFO.
- Gaming og playstation fylder meget i klub-tiden.
- Elever kan kommunikere med forældre i undervisningen via laptop (hvilket vi blandt andet ville undgå med

mobilfri skoletid).

Formål:

Skolebestyrelsen drøfter forslaget og tager stilling til det videre arbejde, herunder hvordan der skal arbejdes med
implementeringen af Undervisningsministeriets anbefalinger for brug af skærm i skole og fritidstilbud.

Bilag:

Anbefalinger om skærmbrug klar til grundskoler og fritidstilbud | Børne– og Undervisningsministeriet (uvm.dk)

Referat:

Jonas:

- Vi har lukket for sociale medier.
- Vi har taget uvm vejledning ift. brug af skærm i skolen.
- Vi har fokus på skærmbrug og hvornår er det unødvendigt at bruge skærm i skole og fritidsordning

Forslag fra bestyrelsen:

- Måske skulle man starte klubben med alt andet end computertid/gaming tid. Det kan f eks være at man
møder ind til andre aktiviteter fra 14:00-15:00.

10.Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen

11.Næste møde d. 22. okt.

Budget25 - med deltagelse fra forvaltningen

Kontaktforældremødet

12.Evt.
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https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud

